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 by'Ralph ‘Scho.e_hman.‘ _

Senator Robert F, Kennedy, was the publication date of a -

' une 5, :f995 .the 27th anmirersary of the aésassmahon of
book by Dan E. Moldea entitled The Killirig of Robert F.

Kennedy—An Investigation of Motive, Meansand Opportunity,
(W.W. Norton). Publicity material for the book proclalms,
“Here is the definitive book on Robert F. Kennedy’s assassina-
tion a]lowmg thls tragic chapter in our hlstory to be:put to rest
at last.”

" This claim has been made recenﬂy for two other books, Case U

* Closed: Lee Harvey Oswald and the Assassination of JFK by
-Gerald Posner and Oswald's Tale by Norman Ma:ier, both
published by Random House. s ,

After the pubhcauon of my feature art1cle on the Robert '

- Kennedy assassination in the Baltimore Sun (May 28, 1995),

Moldea threaténed a libel suit on behalf of Thane Eugene Cesar
and Manuel Pefia, with whom he now makesboth personal and -
political common cause. It is-an instructive alliance which sheds
retrospective light less on the Kennedy killing than it does on
who Moldea is-and'to.whom he holds allegiance..

Moldea advised the Baltimore Sun that only a writer who-
shared his thesis was entitled. to comment on his book —- a
remarkable presumption. - '

The gravamen-of Moldea’s threat of legaI action was that

Thane Eugene Cesar was identified in the

In the light of the massive ewdence,_ad—. :
duced inmore than three hundred books over |
a period of nearly three decades, many scru- |
pulously documented, demonstrating the du-
plicity of the official fiction regarding the
political execution of the Kennedy brothers,

. itis a boast as suspect as the putative inves-
tigations of the subject by the CIA and FBI
themselves,

For these agencies are deepIy implicated |
in both events, and the threadbare thesis that

“Cesar was. standing
directly behind Kennedy
when Sirhan began firing
and, according to his own |
statements, was in a posi- |
tion to shoot Kennedy at
pomt blank range.’

- article as the sole figure whose position rela-
tive to that of Robert Kennedy was compat-
ible with the trajectory of ,Lhe fatal shot. .~

'Moldea Vs. Moldea

-~ In Regardze s for July 1987, Moldea'
 wrote an article entitled “Who Really Killed
/| Bobby Kennedy?” Hére is what Moldeaj
‘wrote at that time. Note that Moldea main-

political assassinations of such magritude

result solely from the random impulse of margmal people re-

quires a breathtaking surrender of inteflectual independence and
moral mtegnty All three authors attribute the kﬂhngs to lone,
solitary assassins.

Tlred Chorus

The presses on which the mulhple runs of the Posner book
were printed had hardly cooled, to the tired chorus “This beok-
really does close the case,” before Harold' Weisberg’s Case

Open: The Omissions, Distortions and Falsifications of ‘Case-

Closed’ (Carroll & Grai) had reached bookstores.

Moldea concludes his book, “Sirhan Bishara Sirhan con-
.. sciously and knowingly murdered Senator Robert Kennedy, and
he acted alone.” His attempt to.shut down the challenge to a
thesis he now shares with the Los Angeles Police Department,
successive L.A. District Attomeys, the CIA and the FBI, will be
as shortlived as that of Posner. :

tained these v1ews pubhc[y until :he pubh-

, cation of h]S current book.,

“When critics of the Robert Kennedy murder investigation
discuss in private the possibility of a second gunman, the name
most often raised is that of security guard Thane Eugene Cesar,

- Heis thought by some to have crouched down behind and to the

right of Kennedy and then pumped four shots ingo his'back at
point-blank range while Sirhan fired wildly into the crowd
surroundmg the Senator and drew all the attention of the wit-
nesses in the pantry.

- “The evidence to support Cesar’ s possible role in the shoot-
ing is extensive and clearly demonstrates means, opportuntity
and motive: (emphasis added.)”

“Cesar was standing directly behind Kennedy when Sirhan
began firing and, according to his own Statements, was in a
position to shoot Kennedy at point blank range.”"

“He was seen with'a drawn gun by no less than four eyewit-
nesses and by another who claim$ to have seen Cesar fire the
gun. He has admitted to law enforcement aumthorities that he
drew his gun after Sirhan began sheoting but has given contra-




" dictment of Cesar than ‘ap-

. behind the mastoid bone of

RFK Ofﬁcml Murder & Capltahst; Rule

dlctory statements o the pohce and 1o the FBI about exactly -

when he drew the weapon
“He has rep.catedly given d]ﬁerent versions of h1s move-
_ ments immediately after the shooting.”
- “Cesar owned a .22-caliber revolver similar to Sirhan’s but
gave false statements to the police about when he sold it.. The
gun has since dlsappeared, its:new owner reported it stolen.”

“He was a supporter of- 1968 American Independent Party ;

- presidential candidate George Wallace and has made no secret
of his hatred .of the politics _ . .
"~ of both- John and Robert
Kennedy.”.

“He was on guard duty,
in the pantry at the time that
Sirhan reportedly ' slipped
into the area.” - o

Thus Moldea put in

print, as he would elsewhere.
subsequently, no less an in-.

peared in the offending arti-
cle. Ladvised Moldéa to be-
- gin by suing himself. - :
. The official autopsy on
Robert Kennedy was con-
" ducted by Coroner Thomas
Noguchi and was corrobo-
rated- spanimously by the
coroner’s grand jury, It es-
tablished that Kennedy was
hif by four bullets — all-of
them from the rear and at
contact range. The fatal shot
was approximately.1/2 inch .

- the skull, -adjacent to Ken-
nedy’s:-right ear.

when he opened fire. i

Five people, in front of the assailant, were: wounded by the
wild and random firing.of S:rhan §-22-caliber Iver Johnson
pistol. Bullet holes appeared in three ceiling tiles. At least four
additional bullets were ledged in the door frame and center plece
of the swinging-doors leading from the pantry. - . -

Moldea now, without embarrassment, subscnbes to, the of-
ficial police effort to reduce the number.of bullets actpally fired. -

in. order to preclude a second assaﬂant The thesis is that one

. bullet entered a ceiling tile,

richocheted off the ceiling .
_and exited another ceiling

-tile, striking: the floor and-
- bouncing off the floor.to ¢n--
- {erthe forehead of one of the.

“wounded victims, No.inde-

- pendent ballistics expert

partakes: of this. partlcular

fantasy.

Perhaps- Meidea 5 nexi
revela_tmn, will be. that this.
bullet came from the same
" weapon that fired bullet 399,

the magic missilé having
continued on its offigial
journey from Dealey. Plaza
for five years,-entering the
_stratosphere, circling the
planet and descending-on
cue on the Ambassador Ho-
tel. No doubt it is stilt in
-motion on its never ending-
_nission impossible, await-
ing instructions. from on -
‘highto enterrivalsand class:

 Theodore Charach holding up a photograph of Dr.?ThoﬁtizSNOgﬁchi,' ChiefLos ~opponents “yet--undiscerned
Angeles County Medical Examiner and Coroner. Dr. Noguchi stated, . Jrom the- of those commanding the

- [Copies of the dutOpSy abundance of powder deposit on the edge of the right ear:: wecametothecanclmmn heights of power in the

had been sent by Noguch1 that.the muzzle distance would be one.inch from the right-ear edge...”

surreptitiously to-Jim.Garri-

son, Dick Gregory and this author in 1975 after he received
threats. Dick Gregory and this author, together with Robert
Groden, would present evidence on both Kennedy assassina-
tions {o-the Rockefeller Commission, with data establishing the
government role in the execution of both Kennedy brothers.)

Sirhan -I-n' Front

* The convicted assassin, Sirhan Sirhan, was directly in front -

of Kennedy. No single witness among the 77 who emerged
placed Sirhan closer than three to five feet in front of Kennedy.

‘Karl Uecker, assistant Maitre ¢’ of the Ambassador Hotel,
who had led Robert Kennedy into the pantry-kitchen where
Sirhan lay in wait, jumped Sirhan, placing him in a head-lock,
pinning him to a steam-table while holding low and to the side
the wrist of Sithan’s. gun-hand. Prosecutor, David Fitts, ac-
knowledged to the jury that Sirhan was 12 feet in front of
Kennedy when Kennedy approached Seven immediate eye
witnesses fixed Slrhan at four to six feet in front of Kennedy

. United States.

Sirhan than, it could hold at most-eight bullets. Five bullets
striick -other people in: front of him. Four builets, however,
penctrated Kennedy from directly behind, one passing through
the shoulder pad of his suit jacket and . two entering his back, in
addition to the fatal contact shot to the head. All were ata sharp,
upward angle, wholly incompatible with the posmon of Sirhan
and the reach of his weapon.

Moldea, before this book, had been himseif* among the
investigators who had marshalled a massive case against the -
government’s specious claim that Sirhan was the lone assassin,
Then, as:in this book, he failed to-credit:those, such as Theodore .
Charach, whose discoveries and data he usurped without attri-
bution, a not uncommon failing. Berirand-Russell; often the
victim of plagiarism, upon being asked to review a history of

.Western Philosophy published under.the name of C. E. M. Joad,
-once replied “Modesty forbids!”

In arecent lawsuit against the New York Times, Moldea
contended that their attack upon his last book had so discredited
him that. he was unable to find a publisher for future work,
Peshaps: the amazing grace bestowed upon him by W.W. Norion

“As for-the weapon of_ .
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for this book is related to Moldea’s belated discovery that he
had been wrong all along in his prior challenge to- the ofﬁcmi
verdict in the execution of Robert Kennedy.

The number of bullets, far exceeding the elght shol capacity
of Sirhan’s weapon, put paid to the lie that Sirhan alone fired at.

Kennedy. TV documentary film maker, Villis Lapniek, audio-
taped the shooting, the analysis of which revealed twelve shots.
Dr. Michael H. L: Hecker of the. Stanford Research Instifute
conducted “aunditory, oscillographic and spectrograpluc analy-
ses- of three. recordings” and concluded * no fewer than fen
gunshots” had occurred.

~‘The medieal, ballistic and w1tness evxdence, therefore, show
that Sirhan had not killed: Kennedy and'that more, than one .

weapon was fired. A first year law student would have had
Sirhan acquitted within record time.

coroner-Noguchi was on !he stand for the prosecution and began

to discuss his autopsy report, ‘which, if éxamined, is fotally

exculpatory of erhan, Cooper cuthim off, staung, “Spare us the
gory deta:ls _

Destroymg The Ewdence

The LA.P. D. and its Special Unit Senator (SUS) investigat-

ing unit destroyed 2,400 photographs, negatives and X-rays of
vital evidence. They confiscated the door panels: with the bullet
holes and embedded bullets and the ceiling tiles with bullet holes. -

— and destroyed them. Then-Assistant Chief of Police. Daryl

Gates acknowledged that even the examination. reports and- .

records of this evidence were destroyed.

Moldea, straining credulity, now avers that- the buliet hoies,

were nail héads: Not only is there evidence of the bullets in the

door frames but the police were pholographed removing them. -

. Theodore :Charach has supplied me with photographs of the
bullet holes,including those with bullets still lodged.
~ In 1969the Los Angeles police had removed all door frames
and the center:divider containing bullets and bullet holes. In
. 1975, long after they destroyed this critical evidence, the police
~ staged an orchestrated raid on the pantry for the benefit of the
print and' ¢lectronic media: They confiscated anew the replace-
. ment center divider and door frames which had been installed
after the removal of the originals containing the evidence, -

Based onthis charade, the potice then declared thatno bullets -

from Sirhan’s weapon had entered the panels and center divider
of the pantry in the Ambassador Hotel, a finding reported
solemnly in the Los Angeles Times andother journals of record,

To destroy the original cender divider and. door frames,
replace them with sanitized material and then représent that the
replacement material establishes an absence of this evidence is
conscious fraud. In the strict legal sense, this performance
renders both the pohce and the media which coliuded in this
decéption accessories after the fact in the murder of RFK. .

The official fiction in the Robert Kennedy killing depends
upon the findings of LAPD criminalist, DeWayne Wolfer,

whom Moldea now upholds as the sole authority on whom we -

canrely.
_ Forensic expert Marshall Houts, in a letter to former L.A.
District Attorney and later California Attorney General, Evelle

I. L A. P.D. Swntche

Instead, Sirhan’s lawyer, Grant Cooper sl:tpulated to the -
" - prosecution’s claim that Sirhan annehadlcxiledKennedy When. -

Younger said Wolfer made a practlce of “. « glvmg the police
exactly what they need to obtain a convmuon, : he'casts
objectmty to the winds and violates every basic tenetof forerisic
science and proof.” The- California State Court_of Appeals -
described Wolfer’s conduct in court as follows:: *Wolfer gave
false testimony bordering on perjury.” It cited the finding: “His
testimony on acoustics and anatomy was negligently false.” ‘
Distinguished criminalist- William Harper, Dr: Robert J.

~ Joling, President of the American Academy of Forensic Science

and Professor Herbert L. MacDonnell of the Coming Labora-
tory ali-concurred, noting that the riflitg: angle of: the bullets
ruled out that the bullets in'the five other victims: came fiom the
same weapon as that-which killed Kennedy '

S Weapons

MoIdea now mamtams that Wolfer conducted the appropn—

ate tésts.

Not only- were two weapons used. Wolfer, the LAPD and
the government concealed that Wolfer did; in fact, test Sirhan’s
weapon.on the day of the murder. The bullets fired did not match.

the-bullet taken from Kennedy’s neck, Exhibit 47: The. docu-

ment, which'l possess, was suppressed but obtamed by Theo--

dore Charach.

- The evidence regardmg the weapon of Slrhan Sirhan and its

“testing is overwhelming:

Theodore Charach: wntes in Knave: “A panel of seven fu'e-
arms. experts later established:-conclusively: there was no-con-
crete proof of a maich between the ciitical bullet'(exhibit 47)
that ‘was Temoved from- Kennedy s neck and the allegéd ‘test

* bullet (exhibit 55) Wthh ‘were supposedly fired through
" Sirhan’s gun.

“The serial number of the gun that actually flred test bul}ets
into a'water recovery tank inside the LAPD Crime Lab was in
reality a similar 22-caliber Iver Johnson cadet revolver — its

-~ serial- number was H-18602, “The astonishing proof .of this
ballistic. 1rregu!anty is- c_omamed as Court- Exhibit No. 55, the
test bullets. Court-appointed experts ‘unanimously refuted the

ballistics testimony given by DeWayne Wolfer. Old and new
sets of test bullets examined by them did not malch (etnphasis
in original) the bullets in eviderice.”

“FInder no circumstances, since:the Sirhan weapon was al
all times available for examination and testing through. court
order, should the prosecution and police have been permitied to
introduce this other weapon into the RFK-Sirhan case. Addi-
tionally they should be made to disclose why-and wlien the gun
was actually disposed of, for accerding to official records,
H-18602 was destroyed in Cahforma in July 1968, one month
after the assassination.”

.. One way or the other, the only gun actually linked to the
RFK hommde by the Sirhan Trial exhibits had been destroyed
on orders from above. And to this day, the court records reveal

" that Sirhan was sentenced to death. by a gun he never-owned,

saw or used in his life.”

This is the identical conclusxon reached by. distinguished
criminalist Witliam Harper: “‘No test bullets recovered from the
Sirhan gun were introduced as exhibits at the trial. Without test
bullets from the Sirhan gun it cannot be determined which

- buliets were fired by him. Quite obviously the bullets removed
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from the victims at the scene of the shooting could not have been. _

fired by both juns, H-18602 and Gun Number H-53725.
EN‘,_OW You See It, Now...

.. It is quite apparent that Gun Number H-18602 played a
major role in the Kennedy assassination. It is the only weapon
~ actually linked by scientific evidence to the crime. It is. therefore

of great historical value.” Harper'too, noted that gun H-18602
. was destroyed seven months PRIOR to the Sirhan trial.” -
The same facts are reported by John Christian and Willliam
TurnerinThe Assassination of Robert F. Kennedy: A Searching
Look at the Conspzracy and Cover-up 1968-1978, Random
House, 1978, page '160): “Attorney Barbara Blekr ... charged
that Wolfer ...'did not compare bullets from the victims with

bullets: test-fired from' Sirlian’s gun (Serial'No, H-53725), but-
witlibullets from a simiilar’but unrelated weapon (Serial No. H-.

18602) which was destroyed a month after the testing,” " -

Gregory Stone in Scalpeland Quill- (December-1984), (the
Bullenn of the Pittsburgh Institate of Legal Medicine). wrote:
“In contrast to Wolfer’s sworn testimony that Sirhan’s genhad

fired the bullet reportedly recovered from Senator Kennedy’s

nieck (exhibit 47), this match-could not be verified by any of a ,
panel of seven firearms examiners convened in 1975 to study .

the firearms evidence. Though the.match had been represented
'by Wolfer as an obvious one; it could not be duplicated by any
examiner, using either old or newly-fired test bullets.

“None of the 1975 examiners.could likewise substantiate
Wolfer’s testunony ‘matching the Wiesel bullet (exhibit 54) to
Sirhan’s: gun, or his testimony maiching: the Goldstéin bullet
(exhibit .52) to Sirhan’s gun. Other specrﬁcs of Wolfer's fire-

arms testimony- were likewise controverted in the conclusrons

of the 1975 panel.”
Other bodres, experts and authors have. reached the sarne
" conclusion, Moldea had also been on record at one time for this
massively documented- position. He has now reversed himgelf,
but without : any evidentiary basis beyond the most shameless
- speculation in the teeth of the data.

Moldea’s tortuous explanation-that K:ennedy twisted and -

tarned, exposing his back to Sirhan, is baseless speculauon
unsupported by a scintilta of evidence. No single witness main-
tains that Sirhan’s weapon, moreover, was at virtual point blank
contact wrth Kennedy s head, behrnd his right car. ‘

Em bracmg The Cover—Up

Thrs reckless embrace of the cover-up is on a par wrth
Moldea’s repetition of police statements blaming Kennedy for
his own death, imputing to-him and hi$ aides an alleged refusal
of police protection on the night of the murder. The: mendacity
of this assertion aside, Moldea i ighores the fact that, in complete
departure from normal procedure, no police were assigned to
the Ambassador Hotel on the night of Kennedy's assassination.

This was in spite of the fact that there were two other election
night celebrations taking place at the Ambassador Hotel at

which prominent elected officials were present. Neither Alan

Cranston nor Max Rafferty had police protection — the pres-
ence of which would have put pohce at the scene during the

 Aftér nine weeks .. he will be assngned to his post ..

execution of Robert Kennedy. 7
Many of us who have investigated these events over the
years: retain, fortunately, photographs of vital evidence, inchud-
ing of the door panels with embedded bullets decrsrve proof
that more than one gun was fired. = _
To grasp what was taking:place in this Los Angeles court,

" we need to know th affiliations and record of the principals.

The investigation of the death of Kennedy was placed in the
hands of an elite squad called Special Unit Senator under the
tititlar head of Chief Robert Houghton. The person. designated
to run the investigation was Manuel Pefia in collaboranon w1th
Sergeant Enrique “Hank™ Hernandez. -

Not only does Moldea- now maintain that Pefia had no

" intelligence affiliations whatsoever, but after my-citing. the
‘evidence in the Baltimore Sun, Moldea made written threats.of

reprisals against me by Pefia. What are the facts? - :
‘Moldea states that Manue! Pefia has no connection or asso-
ciation with the CIA and that it is a slander-10 say so;’ ,
“Turner and Christian document the direct contrary in their
above-cited book, pages 63-66: “The choice of Lieutenant
Manuel Pefia for the key slot in S.,U.S.-was a curious one.
Among members of the force ... Pefia was a living legend —.-
reputedly he had killed eleven suspects ‘in the line of duty,”
more than any other officer in the histery of the department.

Special Unit Sen ator |

“In Special Unit Senator, (Los Angeles Police Chief) Robert
Houghton boasted that Pefia ... *had connections with various
intelligence agencies in several counfries.”” .-

“What we did not know at the time was that Pena and
Hernandez ... both had: long- standing connections with the CIA.,
Our first clue about Pefia-came months-later when a faded

. mewspapérarticle came to ourattention: On November 13,1967,

more than:six months before the RFK slaying, the Sany Fernando -
Valley Times. had reported Pefia’s- fonnal retrrement from the
L: A P D™

.. The article revealed ‘Pei’ia reured from the pohce force

10. advance ‘his career. He has accepted a position-with the

Agency for International Development Office of the-State De-
partment, As a public-safety officer, hé will-train and-advise”
foreign pohce forces in investigative and administrative matters.
L Latm
American country. .

“It isan open. secret that the Office of Public Safety of the
Agency for International Development (AID) has: long sbrved
as a cover for the CIA's clandestine program. of supplying
advisers and instructors for national police ‘and intelligence
services in Southeast Asia and Latin America engaged in anti-
communist (sic) operauons

CIA & LA.P.D.: Murder Inc.

“In 1968 California Chief Deputy Attorney General Charles
A.O’Brien informed us that this ultrasecret CLA unit was known - -
to insiders as the ‘Department of Dirty Tricks,” and that one of
its specialties was teaching ‘forergn mtelhgence apparats’ the
techniques of assassination.”
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“FBI agent Roger LaJeunesse, whom Tarner had known ..

in the Bureau (Willlam Turner was an FBI special agent for ten

-years and the prévious author of The Police Establishment and

Hoover's FBI) confided that Pefia had left the LAP:D; for a
‘special training unit’ at a CIA base in Virginia: ‘

© “Infact,” said:LaJeunesse, “Pefia’s departure in November

1967 had not been -a one-shot deal — the detective had done

CIA special assignments for a decade, mostly under AID cover.

On some .of these assignments in Central and South Armerica,

he worked with CIA operative, Dan A. Mitrione, a‘former

Indiana chief of police.” (Mitrione was abducted by Uruguayan

guerrillas who accused him of being ‘a CIA killer’ and-*teacher -
.:couid.not .
remain unpublished. ... The affair was made into & 1972 motlon-:, :

of horrible tortures.” whose ‘horrible alrocmes 5

- picture, State of, Sfege, featuring Yves Montand as- Mitrione.}: ©
“Further confirmation”of Pefia’s €IA role ‘came from hisg -

brother ... who casually mentioned to telewsxon newsman; Stan- -
Bohrman, how-proud Manny was of fus servxces for the CIA

over the years.

“Pefia’s stints with'the CIA were hardly umque
MeDonald, whe was Chief of Detectives for the Los Angeles
County Sheriff’s Department before retiring in: 1967, recently’

revealed in a book Appointment in Dallas. (Zebra, 1975) that for

- many years he had gone on detached. duty for the CIA as a
contract agent. The McDonald book: describes, from first-hand
experience CIA-Mafia hit men with whom he worked and who -
were involved directly in Lhe hlt team which assassinated John
F. Kennedy.

“And-we leamed much Iater that Pefia’s Special Unit Senator -
sidekick, Sergeant Hank Hernandez, who was.promoted. .., in~

" HughC. "

reeogmtwn of his status in the special unit, also had-CIA -
connections. ... he boasts in a- resume ... that in 1963 he played -
akeyrolein ‘Umfled Police Command’ training for the CIA in -

"Latin America. He functioned under the usnal cover of AID’s. -
- Office of Public Safety and even received a medal from the

Venezuelan government.

“In retrospect it seems odd that two pohcemen who doubled ,
as CIA agents occupied key positions in S.U.S., where. they were,
able to seal off avenues that led in the direction of conspiracy.”

" Similar accounts, with documentation: of. the. CIA. role.of .

‘ Pena and Hernandez, are provided in “The Lingering Mystery

of RFK: A: Special -Investigation . into Robert B. Kennedy's
Assassination in Los-Angeles-and the Cover-upThat Followed”
by Andy Boehnyin the [ 4; Weekly, November 18-24, 1988 in-

. CIA: A Forgotten History by William Blum (Zed:Books; 1986).

andin The: Police Establishment by William:Turgner. {op.cit.). -
. Hernandez polygtiphed and interrogated witnesses for Spe:.

cial Unit Senator; such-as Sandra Serrano, who had seen people

with Sithan-whom: she-heard-discussing how they: had killed

Kennedy. Hernandez’s method was to threaten these wnlnesses
_ and demand that they change their testimony. e

Hlt-Man Cesar

_-Cesar was. 1dent1ﬁed by CBS News employee Don Schul- :
mian; ‘as- standing’ directly behind:Kennedy and. ‘wielding: and
firing a weapon. Schulman received threafs to his lifé, including -
dire threats from Hemaridez, unless he. changed his testimony.
Itmustalso be noted that the dying Robert Kennedy grabbed
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at Cesar S chp—on tie, ripping if off as he fell. It lay on the ground

next to him, Cesar maintained that he experienced powder bums

and flashing from Sirhan’s weapon which blinded him. Powder
bumns and flashing are the result of contact firing of a weapon
and both burmns and flashing affect a person behmd a ‘weapon,
" not in front of it
. This. statement by Cesar makes refcrence to a- weapon
wielded by Sirhan some four feet in front of him aiming in a
different direction with-both Karl-Uecker and Robert Kennedy
- in between Sirhan and César.

It is a damning admission which caught the attention of

criminalists Harper and MacDonnell Neither Kail Uecker nor
any eye-wiiness far
- closer-to Sirhan and his .
.~ weapon suffered either -
-~ powder bums, gunflash’
or powder residue.

“William" Harper
stated, “If that gun (Ce- -
sar’s) was fired ... there.
- isadefinite possibility of

. blow-back., With a re-
volver firing. at close
range ... there can be ' no
feedback from the bar-
rel! There was no way
for this guard to get pow-
der in hi§ eyes from
- Sirhan’s gun.” (ibid.,
page 22).

Professor Herbert
Leon MacDonnell’s in-
dependent -forensic
crime lab in Corning,
New York, “was called
upon to determine the
validity of Cesar’s com-

mentary.” MacDonnell is also a specialist inthe field of Psycho— .
* failed the PSE test

. Iogical Stress Evaluation (PSE), which detects the presence.of

involuntary stress during speech, and correlates {0 lymg or -

truth-telling in a subject.’

Cesar owned a Harringfon and Richardson 22—ca11ber cadet

revolver which he claimed to have sold.six months before the
assassination. In fact, it was sold three months affer the assas-
sination to Jim Yoder, a fellow worker at- Lockheed Aircraft,
who stated that Cesar.had access at Lockheed to top-secret
security clearance areas.

Charach Finds Weapon

Recently Theodore Charach and other investigators suc-
ceeded in tracing and securing this weapon which they possess
today. It remains 1o be tested. The police never asked Cesar for
his weapon, which Cesar claimed was a “38” revolver, nor did
they show any interest in the 22-caliber Harrington and Richard-
son owned, and, the evidence su ggests used by him on the-night
of the assassination.

. Moldea contends that Cesar was carrying a.38 Rohm revolv-
er and asserts that the difference in brand manufacture is excul-

patory of Cesar The sole “evidence” of Moldea that Cesar

-carried a 38-caliber Rohm revolver on the night of the shooting

is Cesar's claim to have done so — nothing more. Cesar’s
Harrington and Richardson 22-caliber cadet revolver and

" Sirhan's Iver Johmson 22-caliber revolver are regarded as virtn- -

ally identical, including by Cesar himself, Only ballistic rifling-
can distinguish bulets fired by two different weapons but the
similarity of bullets allowed a discrete shooter to be confounded
with Sirhan serving as the “display” assailant. =~

Here is Charach on the subject: “In his hour—Iong October _
1969 interview with me; Cesar inadvertently ackmowledged that

“he owned a. 22-ca11ber gun Just like the one that was used on,

Kennedy by Sirhan.’
Cesar’s Harrington and.
Richardson 22-caliber

. cadetrevolver was ... the
same model as the

- Sirhan-gun, the same
small barrel.”(op.cit.,
page. 90).

- Moldea claims to:
have arranged ‘a poly-
graph test which Cesar
passed 1n 1994. Such
tests are highly subjec-
tive and-depend greatly:
on the tenor, manner and
sequerice of the ques-
tions asked. Their evalu-
ation is .also somewhat
subjective, whichis why
they are not admissible
in courts of law. In con--

Cesar's gun. at the RFK Press Conference, June 5.-1995. Jim Yoder of Arkansas ‘trast, however, PSE is
purchased the gun from César. Mr. Yoder states, “Itwas September 6, 1968, ..F have that” .noidered far more ac- -
rece:pt now,it says... rece:ved $15.00 from Jim Yoder. Only he's got it  spelled Yolder. The curate and independent
item involved is an H&R 22 pistol 9 .shot serial number Y-13332, and he: signed it.”

of interpretation by the
administrator. It is accepted as probatwe in many courts. Cesar .

In' Cesar’s taped: mtemew, which appears-in Charach’s

, documentary-film, “The Second Gun,” he identifies his political

views with those of “Aierican-Nazi Party conclaves.”
- He states that the Kennedys were “giving the country to the -
commies and the minority” adding that “the black man-has been

" cramming this integrated idea down our throat and you've

learned to hate him. ... There is going to be a civil war in this
country ... white against black. ... We’re going to fight back. The
white man is going to try getting:the right perseifto straighten
the thing out, then he's going to take it in his own hands.”

Mob-Owned Hotel

Moldea has now adopted the position that William Gardner,
the security chief of the Ambassader Hotel, was a conscientious
employee whose relationship to Thane Eugene César was inno-
cent and above reproach. The Ambassador Hotel has been
established as a mob-owned hotel. It was Gardner who in
Moldea's own words, “instructed him (Cesar) to accompany
Kennedy through the pantry on his way to the Press Conference”
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{p. 208), The KzIImg of Robert F. Kennedy (Mo}dea) _
.. The FBI report of August 19, 1968 states that Gardner
) admltted that “bumper stickers” were being handed out in the

front lobby and in front of the Embassy Room: “which bore.

lettering about killing Kennedy.” In addition, 4 hotel employee.

-was seen giving Gardner a sticker “reddish orange in color w1lh
black lettering” with-wording about killing Kennedy. :

“The FBI report also states that Gardner “showed the bumper

sticker to Ace guard Elmer M. Boomhower.” It -was. Boom:=

hower, not Gardner, the head of security, who notified the FBI.

" Theodore Charach also -addressed this: issue in fiis: article.
“Why Sirhan Could Not Have Killéd Robért F. Kennedy,”‘ :

Knave, part two, page 24): “Am:
‘bassador Hotel Chief of Secunty‘
‘Bill Gardner had -apparently: dis-
" played an orange-and-black: pam~ -
phlet that read *Kill: Kennedy
was seen and reported by guard
Elmér Boomhower, also an: Ace
Security man, sititated that m_gl;_t‘a_t
the entrance to Senator Kenriedy’s
fifth-floor election headquarters. .
suite in the - Ambassador Hotel.”
.Cesarhad this to say about “se-
“eurity” chiel Gardnér: “We've
taken care of him; you'll never get
an interview with him.” Gardner -
_disappeared. The operations direc-
tor of the hotel committed suicide.
All relevant files at'the Ambassa-
dor Hotel were destroyed. (Adding
to the sinister dynamic component. .
" of the RFK-assassination story is
_that a few years ago, the. chief
LAPD criminalist, DeWayne
Wolfer, left the force to work for
Gardner and Cesar’s former em-
ployer, the Ace Detectwe Agency.-
Ed)
These relatlonshlps are spelled
out ummstakeably by David E.
Scheim in his book Contract on
America: The Mafia Murder of
John F. Kennedy {(Shapolsky -
Books, 1988, p. 293):
- a) “As researchers uncovered
the evidence implicating Thane -
Eugene Cesar in Robeit Kennedy’s
murder, an all-too-familiar campaign of terror unfolded " The
- author details the witnesses who were shot, threatened or ‘who
disappeared. Then he states: '
b) “... further incidents were described by Charach
‘You see the hotel had Mafia connections too, Mr. Gardner,
who was in charge of security, he disappeared; and Cesar: told

. me, “well we’ve taken care of him; you’llnever get an interview
with him,” Now I'don’t know whether he’s in the bottom of the’

Pacific Ocean, or where he is, but Thaven’t been able, youknow,
to locate him. And then anothier man, who was overall opera-
tions director, he committed suicide, and of course the files were
destroyed, we found out at the Ambassador Hotel.”™ {page 293)

A 'doéiune@::tary film' company, headed by Theodore Charach,
retrieved Cesar’s gunifrom Arkarisas during their investigations into 510,
the RFK assassination. Thane Eugene Cesar's gun is pacruredabave

Cesar was chesen to guard. Kennedy by the head oiisecunty )

-,at the Ambassador Hotel, William Gardner, ‘It ‘was; indeed, .
- Gardner, who selected Thane Eugene Cesar, who.was identified

by Ace sccurity guard, Elmer Boomhower, as displaying “an. -
orange and black pamphlet that read *Kill Kennédy’! The: Ami-. .
bassador Hotel ownership, moreover, is tied to mobster Mickey

* ‘Colien and to-the family.of G. David Schine, companionof Roy

Cohn, (He was reputedly Kennedy's bitter rival on the staff of '
Joseph McCarthy’s Senate investigating committee and’ years: .

_later turhed up as titular producer of The French Connection.)
_The Ace Guard Service; hired by Gardner and for whom:César
_ worked had beenassoc:ated with the hotel sinee. M:ckey Co-

henfs-'.gamblmg operauons there
firstrequired their services..
- In Conirdct-on America
‘Dav1d E. Scheim documérits the
ies'Between Ace Guard Service
‘and the U.S: National Bank' of
San: Diego, -a. Jaundering: opera-
tion for organized erime. - -

Crime i mvesugator Alex Bot-
tus, determined: that- Cesar. hiad
. beenarrested in Tijuana, Mexico, -
- after performing “jobs™ for John -
- “The Candyman™ -Alessio, who
- had been a director of -the-‘con-
‘glomerate controllmg US Na—
- tionsl Bank.

"Charach was able (o eslabhsh
Cesar’s ties to John “Candyman” -
~Alessio through the good OffICGS
“of Roy Cohn,
© . Involved w1th Alessio were
Thomas “Tommy Gun” Rictardi -
~and Joe “Fish” Fischetti. It was
Riccardi who was idertified by . -
- witnesses- at the scene of the
kitchen-paiitry, barking orders to
"Cesar and the other Ace security
- guards, “Kitl him, Kill lim'”

-~ Moldea has assailed this

" author for citing the relationship
~of Cesar 16 Alessio, cortending
that Cesar hastiever had criminal
ties- and no relationship o Ales-

Davis writes; however, (op.

_ cit. 352) “But what of Than¢ Ce- .
sar? How was he comnected to the mob? In his extensive
investigation of the Robert Kennedy assassination, ‘Theodore

Charach discovered that Cesar had strong fies to Califomia

mobster John Alessio, a friend of Mickey Colien’s and gambling

- kingof San Diego; who three years after the assassination would
be sentenced to federal prison for skimming millions from San. -
. Diegoracetrack revenues,

‘Theodore Charach recounted to the auther his conversations

* with Roy Cohn who confirmed the rolé of Alessio and his mob

collaborators. Cohn acknowledged the desire of John Mitchell,

later Nixon’s Attorney General, to remove “Robert Kennedy.”

Mickey Cohen led moby ﬁnancmg of Richard Nixon's entry
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mtopohhcs ‘All'Nixon’s Congress:onal campalgns inthe 19403

and 1950s were financed by organized crime. Cohen contributed

~ $51,000 for Nixon in 1946 and raised $75,000 from the Las
Vegas mob for Nixon’s Senatorial campamg in 1950 :

Nixon’s mob support committee in 1968 for the Premdency

. included Allen Dorfman, the Teamster’s financial consultant in

_ Chicago. This author has FBL.documents discussing Dorfman’s

threat§'to Robert*Kennedy and his ties to Jack Ruby. Ruby’srole

- in the murder in 1939 of Leon Cooke, President of the Scrap
Iron and Waste Handlér’s lecal in Chicago, was part. of the FBI's

" efforts- to.destroy. the: Teamsters and 10 use thé Mafia. as its -
* . instrument.- Ruby was ‘a close friend of Mickey Cohen and _

+. boasted:of his. affair with Cohen’s theén fiancee. -
- Indeed; a principal
- financial -snpporter of -
. Nixon’s. 1968 Presiden-

tial campaign was San
‘Diego- millionaire C. ..
_ Ambolt Smith. It was-

- the U.S, Nationat Bank,
‘which: collapsed when
Smith- was indicted for
“grand theft,” having si-
_phoned off nearly
$400,000,000. :
The New York szes
noted “Mr. Smith’slong .. -

: jrelationslnp ‘with-.John. .
S. Alessio ...the miost

- obvious example of Mr.

Smith’s connections 10
organized crime.” Ales- -

- of these arfests has provenimpossible, .. ‘
fixed by nope other than John Alessio,” an alleged mobsterfrom -
" California who had been a director of the conglomerate that

months and months since Cesar had worked for Ace
was called in at the last minute o substltute at the Ambassador
for a regular employee of the firm.”

" “Aceording to Bottus (Alex Bottus, a weil known: crimé
mvestxgator from Chicago). Cesar had been arrested several -
times in. Tl]uana Mexico, aithough independent confirmation
. Cesar’s detention ‘was.

controlled the-U.S. National Bank v
. “And Cesar’s organized crime ttes .. were demonstrated by
his whéle track record. You trace him either through Migsouri, -

: Arkansas, .and: go down like T sald into Chula Vista, you get

-down in University City, -
-you get: down. into Ti-
-juana, they all know
about”Cesar. And- this
1 guy’s. gol connections.
- like crazy,” (page 294)
- Moldea . asserts .
~ falsely that there. is no -
evidence for Cesar
" knowing Alessio, of Ce-
. sar being arrested in Ti-
.juana or of Ace Guard
Service having any links
. to the U.S. National
| Bank of San Diego.
" . Karl Uecker’s un-
foreseen -and audacious
" manhandling of Sirhan
may wel have prevented -
* Sirhan from hitting Ken-
nedy. The job -of the

sio contributed $26,000
to Nixon’s: 1968 Presi-

he “fixed arrests for
Thane. Fugene Cesar” (New York Times, September 10 1973
,CIted in Scheim op. ¢it. p. 299).

. Given. Sithan’s connectlons fo assomates of I\/Ilckey"

Cohen s, Cesar’s -connection to John Alessio, Cohen’s Tong-

standing relatlonshlp with the Ambassador Hotel, his fear of a' .
Robert Kennedy presidency and his frlendshlp with such deter-

7 mmed enemies of Kennedy’s-as Carlos Marcello .., it'is not
: d:fﬁcult to envision ... a Mafia conspiracy to assassinate Robert
Kennedy . in which Sirhan could have been recruited to act as

adecoy whtIe expert marksman Thane Cesar dehvered the coup

de grace.”
David Scheim reaches 1dent1eal conclusions from parallel

but independenit evidence: “This.same group had been tied to

the -Ambassador Hotel since the 1940s when Mickey Cohen ran

a major gamblmg operation there. And it was again the Mafia
.. that may have been linked to Thane Eungene Cesar.

- “Cesar was assigned to guatd the Ambassador Hotel on the

night of June 4 by the Ace Guard Service, a firm that had

protected the U.S. National Bank in San Diego; the bank col-

lapsed in 1973 following several dealings with organized crime -
. Cesar was only cartied by Ace as a temporary -

figures. ..

efmployee. Accordmg to Catifornia State records, ... it had been

‘A 1975 poster of RFK murder scene showmg extra butlet holes and other conflicting
-~ dential campaign whils e data to the official story Dr Noguchz can beseen pomfmg out bullet Foles in the doorﬁ'ame

planted security gnard,
‘Cesar, altered from that
of eliniinating and si-

- Jencing Sirhan, Instead, he
completed what Sn‘han had uot the execution of Robert Ken-
nedy :

By Any Other Name

Moldea attacked this author for citjng the role of Frank
Donneroumas, alleging a spelling of this name which conflicts
with the record. More mgmﬁcantly, Moldea, who has fancied
himse¢lf a writer about mob doings, now maintains that Donner-
oumas hasnomob ties and no more serious record than “a drunk -
driving arrest.” Moldea further contends that the owner of the
ranch where Sirlian worked was not Dési Amaz but Bert €.
Altfillisch. Moldea is obliged to fudge tiis issue- in order to
evade the mob associations of Amaz and their implications for -

_ the role of Sirhan.

The name “Frank- Donneroumas is spelled -as I spellitby
John H. Davis in his book Mafia Kingfish: Carlos Marcello and

. the Assassination of John F. Kénnedy, McGraw Hill, 1989, p.

351. It is spelled this way but with an extra “m” by David E.
Scheim (op.-cit. p. 177,288, 294). It is speiled the latter way by
Chnsttan and Turner (op. cit. p. 220).

..Cesar -
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No one uses Moldea’s spelling for this name.

More to the point, Moldea maintains that “Frank Donnaram-
mas ... has never been identified by any law enforcement agency
as ‘a mobster.”™

In Contract on America, Schenn wntes of “Frank Donner— )

" oummas, alias Henry Ramistella of New Jersey, whose rap sheet
showed several arrests in New York and Miami.” (Written over
- and over in Sirhan’s notebooks were the words “Dona Don-
. arama Donarema Frank Donarama pl please ple please pay to
5 please pay to the order of Sirhan Sirhan the amount of 5-..")
On page 177, Scheim writes,”Sirhan was to receive money
from Frank Donuveroummas, alias Henry Ramistella, a criminal
who was Sirhan’s boss at the Corona horse-breeding farim.”
In Mafia Kingfish, (page 351-352), Davis writes, “While

 Sirhan was working as an exercise boy at the mob-controlled
Santa Anita racetrack; he had beenbefriended by, ahorse-ﬁamer '

Frank Donneroumas, who eventually ot hiny _ ‘
- at a-horse breeding ranch in. Corona belongin in: palt to the
mob-controlled entertainer and Cuban ¢xilg!l der Desi Amhaz,
who counted Mickey Cohen among his circle'of. dcquaintances.
In his diary, Sirhan repeatedly referred to Donherouinas as a

good friend who made him happy by paymg him! sums ofn money :

for various unspecified jobs.

“Frank Donneroumas fled the Corona ranch somemne be- .

Vfore the assassination. When the FBI finally caughtup with him,
ten months after the crime, it discovered that he was, in reality,

Henry Ramistella, a minor racketeer from New Jersey (He had .

a.rap sheet containing records of arrests Jor theft, violation of
banking laws, narcotics possession and perjury) {brackets in
original, emphasis added] who had been banished from several
eastern racetracks. In addition, the FBI .found that both
- ‘Ramistella and Sirhan Sirhan had been good friends with Co-

" ronaranch owner Desi Amaz, a known acquamta.nce of Mickey
Cohen.”

.Sirhanj & The M‘Ob

To The Assassination of Robert F. Kennédy, by Turner and

Christian (p. 220) they write, “Sirhan quit his job at the race
tracks ... Shortly thereafter he scribbled in his notebook: ‘Thave

secured a position as assistant tothe manager of Corona Breed-
ing Farm — Dezi (sic) Amnaz’s Res Sirhan. (An allusion to his
residence at Arnaz’s ranch) ... The farm was the Granja Vista
del Rio Ranch near Corona owned by a group that included Desi
Arnaz. :

“Sirhan ... secured the job through a Frank Donneroummas,
whom he had known at the Santa Anita track and who reputedly
was arelative of the ranch manager, Bert C. Altfillisch {empha-
ses added).

Donneroummas’ true name was Henry R, Ramistella, but he
had employed the alias to hide a long rap sheet aquired in New
York and Miami (emphases added). Donneroummas was
Sirhan’s boss at the ranch.”

Hence, Moldea’s claim that Rannstel!a/Donneroummas had
no more serious charge than a failure to report for weekends
after a drunk driving arrest is exposed as a fabrication,

Moldea’s alfemnpts to suppress the name and ownership of
the Corora Ranch are only part of his problem, Sirhan Sirhdn
worked at the mob-conirolled Santa Anita racetrack before

bemg Inred at the Corona horse ranch by “erner” Frank Don-:
nercamas. Donneroumas left the Corona-Ranch shortiy before

" the assassinafion. It was when he turned up in New: Jersey:that

it was discovered he was, in fact, Henry Rzumstella 2 mobster
with: 2 long rap shieet. :

The Corona Ranch ‘was owned indeed by Dem Armnaz, “a
known acquaintance of Mickey Cohen.” It emierges, MOTEOVET, .
that just prior. to Sirhan’s trial, his chief counsel, GrantCooper,.

‘was the attorney for co-defendants of Chieago mob boss Johnny-

Roselli in the Friar’s Cluls card-cheating scanidal. Sichan’s otber
defense counsel, Russell Parsons, was the mob attomey-inves-
tigated by the McClellan Rackets Committee — whose chief
counsel was Robert Kennedy. Parsons,’ moreover, had written a
letter of recommeridation for Mickey Cohen to enable Cohen to.
obtam race tracks and other holdings.. .~

-Moldea dismisses out of hand the possibility that : anyone can -
be programmed to commit murder. His denials of the existence
of mind ¢ontrol. programs on the part of the U.S. governmentgo -

- beyond those of the Senate investigators of the very. CIA opera-
~tions which Moldea ascribes to paranoia; Senate investigators
maintained that such operations existed but were discontinued.

My references to Sitfian Sirhan and his subjection 10 deep -
hypnosis, wherein he was programmed with a subsequent mem-
ory block, have been the generic subject of two Senate hearings,
notably Project MKULTRA: The CIA’s Program of Research
into Behavioral Modification, Joint Hearing Before the: Select
Committee on Iritelligence and the Sub- Committee.on- Health
and Scientific Researchofthe Commitice on-Human Resources,
95th Congress, First Session, August 3, 1977, Chairpéerson,
Daniel K. Inouye, Vice-Chairperson, Barry Goldwater )

- Moldea’s glib-dismissal of the subject does not survive
famﬂianty with the evidence. See Operation Mind Control by
W. H. Bowart (Dell, 1978). In his: introduction; Richard Con-
don, author of The Manchurian Candidate, addresses evidencé
that “govermnment agencies perfected methods sustained by (he
taxpayers to control the minds of people who shot the Kennedys,
Martin Luther King, and Orlando Letelier. ... It might be wise
to consider Walter Bowart’s real ev1dence herem, then do what
we, can to protéct ourselves ..

Program ming Assa__ssina_ti‘on

Bowart' discusses (page 169)-the investigations by Dr.
Joseph L. Bernd of the Virginia Polytechnic Institute. Describ-
ing programs for political assassination, lie posed-the question
“Counld people be influenced to commit political assasémaﬂon_
as a consequence of hypnotic influeénce?” His further question
was “Could the hypnotic suggestion of this action be achieved
in a way which could leave the subject assassin unconscious of
and unable to recall to consciousness the fact that his violent act
was made as a consequence of hypnotic suggestion?” He deter-

-mined that both were possible-and that such programs had long

been underway. (“Assassination or Hypnoms Pohncal Influ-
ence or Conspiracy. "y

Sirhan has no recafl of the murder of Robert Kennedy and
was in a trance-like condition. His notebooks contain endless,
mechanical, repetitive injunctions, such as “RFK must die.” Dr.
Eduard Simson was the clinical psychologist who worked with
inmates at San Quentin. He interviewed and tested Sithan for




" replace someone ¢lse? .

it?” (Turper. and -
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twenty: weeks
Inhig remarkable repon he stated, “Slrhan was the cenler
of a-drama, the true eenter of which ... lies very much concealed
and unknown to the general public. Was he merely a double, a
" stand-in sent. there to draw attention? Was be at the scene 10
.The handwmmg in his notebooks
differs drastically-from the handwritibg on numerous test mate-
rials..... Whether someone else wrote the notebooks: or whether
they were written under some special influence, suchi as hypno-
sis, is entirely unsolved. If someone hypnouzed hlm when the
notebooks. ‘were - _

Manchunan Candidate.

W.H. Bowart devotes four chapters in Opemnon Mind Con-
trol 10 case studies of CIA _Office of Naval Intelligence and
other g0vemmental agency programs undertaken for the pur-
pose of conditioning subjects to become political assassins. “In

_July, 1975, the Sunday Times in London quoted 2 U.S. Navy

psychologist who admitted that U.S. Naval Inte]hgence had
taken convicted murderers from military prisons, conditioned
them as political assassins, and then placed them in American

',embasmes around the world.” (page 161). (See Bowart’s four

chapters: A School |

written,. who was.

~ Christian: 0p, cit.
page 202)

.“He submitted .
an affidavit to the.
California courts re-
questing that Sirhan
be- granted a new.
trial and that-the -
Robert Kennedy |
case be re-ppened.
© “Dr. Simson tes-
tified that during
Sirhan’s. trial, the
. court “failed to con--
gider” that ‘he was,
prepared,. by some-

for Assassins; The-
Face of a Zombie;
- The Lone -Nuts;
Another Hypno-
Patsy). The spe-
cific and docu-
mented instances
in which individu-
_‘als were subjected
to deep hypnosis
and programmed
to carry out politi-
~cal assassination
are sel forth,
Similarly, John
Marks, ¢o-author
with Victor
Marchetti of The

one ... he.washypno-
tized by someone.”
Slmson 5 fmd-
ings with regard to.
Sirhan Sirhan “w
chief psychlatnst at.San.Quentin, Br. D. G Sclumdt " (Ibid,,

page 201) |

CIA &-Mm—di: f

prosecurton as evrdence 1o his guilt,

"nti?r'c’)_l

. The San F rancisco Examinet: (September 2, 1977) discussed
“the CIA’s MKULTRA Mind-Control' Program. “The program

“included a study called Operation Artichoke to determine if a
person could be induced to involuntarily commit an assassina-
tion.” (Ibid. p. 215)

Simson actually sought (0.“unlock”™ S1rhan s mind but, upon
making ths known Simson's visits were l,ermmated immedi-
ately by James Park, the Associate Warden at San Quentin.
Simson stated wath reference to the notebooks of Sirhan Sirhan

1 strongly suspect ‘the, notebooks are aforgery, for the thinking

reflected in them is foreign to the Sirhan [ carefully studied.”
Turner and Christian discuss Dr. William. Joseph Bryan, Jr.
of Los Angeles. “After the war he reportedly became a CIA
consultant with the Agency’s experlmemanon with mind con-
trol and behavior modification.” Bryan’s expertise was de-
ployed “during the Korecan War as ... ‘chief of all medical
survival training for the United States Air Force, which meant
the brainwashing section.”” (Turner and Christian, p. 220; In-
terview on KNX-FM, Los Angeles, February 12, 1972.)
Bryan had been technical adviser for the filming of The

o Pictared- above is a sample of some of Sirhar's scr;bblmgs Sound in his notebook, It's
interesting to-noté the discrepancies in the di ﬁerem hand writing samples provided by the

-substaﬂhated by the observauons of the .

CIA and the Cult of
Intelligence, exam-
ines this subject
specifically in The
Search for the Manchurian Candidate: The CIA and Mind.
Control— The Story of the Agency 5 Secret Efforts to Control
Human Behavior.

Tt is described -at length in his chapler, “Bramwashmg, an
account of Dr. Ewen Cameron’s protracted program of ! ‘depat-
temning,” defined as “breaking up existing patterns of behavior
.. by means of particularly intensive electro-shocks; usually

‘combined with prolonged drug-induced sleep. Herc was a psy-

chiatrist willing — indeed- eager — to-wipe the human mind
1olally clean. ... Creating such a state, in whiclh a man who knew
too much cou]d be made to forget, had long been a pnme
objective of the. ARTICHOKE and MKULTRA programs
(page 133)

Apart from hypnosis, these governmental programs were
carried out.over decades on human subjects. “In standard,
professmndl electroshock, doctors gave the subject a single dose
of 110 volts lasting a fraction of a second, once a day or every
other day. By contrast, Cameron used a form 20 1040 times more
intense, two or thiee times daily, with the power turmed up to
150 volts. The frequent screams ... that echoed through the
hospital did not deter Cameron or most of his associates in their
attempts o ‘depattein’ their subjects completely.” (op. cit.
pagel35)

Martin Cannon reaches similar findings in his study The
Controllers: Mind Control and Project MKULTRA (1994). Not
unreasonably, having desciibed the sustained programming o
which living people have been subjected and (he behaviors they
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have been induced. to manifest unawares, he coricludes: “A
. spectre haunts the demoeratic:nations — the speclre of techno-

_ fascism. All‘the powers of the espionage empire and the scien-
tific establishment have enteredinto an unholy alliance to evoke

this spectre: Psychiatrist and spy, DuHes and Dclgado special-

ists and clandestine operators. A mind is a terrible thing to waste
- and a worse thing to commandeer.” (page 61)
Seven years after the assassination of Robert Kennedy,
former high ranking U.S. intelligence officet, who had devel:
* oped the Psychological Stress Evaluator (PSE), analyzed Sithan
: Slrhan and all hi§ psychiatric sessions and interviews.
"The PSE was devetoped by: ‘McQuiston and also by George
O Toole while O’Toolé was in the CIA. It is'moré sophisticated
and more accurate than the polygraph. Tt.defects. the presence of
involuntary stress during speech, wh:ch correlales to }ymg or
truth-telling in a subject.
~ “The PSE instrumient is made by Dektor Countenntelhgence

and Security; Inc., Springfield, Vu-glma It isusedregularly by

some 1,500 law enforcement agencies it the- United States-and

is admitted as evidence in“the courts of at. 1east five states; ”

McQuiston came fo the following conclusions with Tespect to

his study of Sirhan Sirhan, “‘I’'m ¢onvinced.that-Sithan wasn’t.

aware of what he was doing. He was.in a hypnotic trance when

_ he pulled the trigger. ... Everytinng in: the PSE charts tells me -
that someone else was- involved in the assassination and that

Sirhan was programmed through hypnosis to kill RFK. What

we have here is areal live “Manchune_m Candidate > (Operation

Mmd Comrol op.cit. page 226.)

Deep Hypnosus

Dy, Jom W, Helsse, Jr Premdent of the Intemanonal Soci-
ety of Stress Analysis, agreed with Mchston Heisse studied.

hundreds of people subjected to deep hypnosis using the PSE
He came to the following conclusion aftér stidying Sirhan
Sirhan: “Sirhan kept repeating ¢ertain. phrases. This clearly
revealed he had been programmed to put himself into a trance.

This is something he could not have leamed by himself. ... 1

believe Sirhan was brainwashed under hypnos:s .Atthat stage
someone implanted the idea, ‘Kill RFK,” and under hypnosis
the brainwashed Sithan accepted it.” (Ibid. p. 226y ’

Dr. Herbert Spiegel wrote the mtroductnon to The Conrol of
Candy Jones by Donald Bain {(Playboy: Press, 1976). Candy
Jones, a leading model of the 1940s and-1950s, on-the cover of
eleven magazines and a Broadway actress, had been subjected
unawares to deep hypnosis in-a CIA program. For twelve: years

she was used in CIA inind control programs and served as a°

conrier without knowing this in her conscious life. Her uishand
ultimatcly brought her to a therapist who was able, through
hypnosis, to assist in her recovery, The program was aclcnow-
ledged.

Dr. Spiegel, who helped analyse the case of Candy Jones, a
totally consummated program of deep hypnotic manipulation
by the CIA, drew the following conclusions about Sirhan :

“It is very possible to distort and change somebody’s mind
through a number of hypnotic sessions. It can be described as
brainwashing. The mind is cleared of its old emotions and
values, which are replaced by implanting other suggestions.
This technique was probably used with Sirhan. From my re-

search, T-think Sirhan was subjected to hypnotic treatmient:”

The program of assassination revealed in over 23,000 pages
of released government documents, was implemented against-
targels-in countries acioss the world. As Malcolm X observed
after the murder of Jolm F. Kennedy; “The chu:kens have come
home to.roost.”

In-one of his last published articles, Allard Lowenstein,
former Congressperson, who joimed the investigation of Lhe :
murder of Robert XKennedy, wrote in'the Samirday Review,
February 2, 1977, “James R. Hoffa did not vanish after a

-refidezvons with a Jamies Earl Ray ‘acting alone;” loose nuts do
- not do'in the Yablonskis; new editions of Lee Harvey Oswald

or Sithan Sirhan do not murder Sam Giancana in the basement ,

of his home under twenty-four hour guard by the FBL.

Wha Rules America?

“It is Ume to accept the fact that the: quesnon 1s not whether
groups with such-power exist, but how these groups use their -
power, who their allies are - in and out of government -.and what
can be ‘done fo protect democratic process against forces that -
operate out'of sight and beyond the limits of the law.” Not long
after writing these words Allard Lowenstem died-at the hands
of a "lone assassin.”

These intimate’ ues between the Mafia and State power

.. should surprise no student of Los -Angeles “law enforéement.”
Hugh C. McDonald, author of Appoiniment in Dallas’ The Final

Solution to the Assassination of JFK (Zebra; 1975), as Chief of
Detectives for the L.A. County Sheriff’s Department, was in

_ control and command of 600 detective sergeants. He was also

second in command of the Military Intelligence School at Ft.
McArthur, CA, the largest in the U.S., and an FB.L operative
and-contract employee of the CIA. (p:- 11)

. McDonald’s account of the contract kiiler, mtersecung with
the mob and U.S. intelligence, as the hit man in the killing-of
John Kennedy, is a paradigm of official murder in- America.

In Official’ and Confidential, The Secret Life of J. Edgar
Hoover, by Anthony Summers (G.P. Putnam’s Sons, 1993) and
inJ. Edgar Hoover, The Man and His Secrets, by Curt Gentry
(Norton, 1991), the long relationship belween U.s. mtelhgence

_and the Mafza is set forth.

F.D:R. & The M-ajfia -

 Since the 19203, organized crime has béen deployed by the
FBI to take control of trade unions in order to break strikes arnid
terrorize the rank and file, Franklin Roosevelt enlisted Jake and
Meyer Lansky 1o “manage” Batista in Cuba. Lucky Luciano was
on assignment from the O.8.S. and F.D.R, to control the water-
front. The Mafia was funded and armed to eliminate the work-
ers’ movement in Sicily and in Italy at large. Trade unionists,
socialists and communists were marked for elimination.

It is a symbiosis of deep and long-standing importance to
decision makers in the United States. It is reflected in the fact
the Church Committee disclosed that Johnny Roselli and Sam
Giancana, the Mafia heads in Chicago, organized CIA assassi-
nations at home and abroad. These relationships have defined
every administration for over sixty years. U.S. Department of




~

Commerce fi gures indicate that approxnnately two percent of

- the-population in the United States own and control nearly 90

percent of the national wealth, Robert Townsend, former Presi-
dent of American Express and Avis, estimated in Up the Or-
ganization, that 5,000 people in the U.S. control the command-
ing helghts of ihe U.S. economy..

'Who Are The Kennedys?

Why target the Kennedys‘? Capltahsm has been in acute

~ crisis since the Great Depression. The New Deal did not solve
it. Huge anmns production put people to work for the merchants
“of death in America. The U.S. capitalist economy has been
- dependent upon it ever since. In the past forty years, $9.3 triliion

‘have gone to the Pentagon, exceeding the value of ail other

production in the United States. A vast military mdustnal com-
- plex derives huge profit from'it.
By the end of the 1950s, Eastern capital was alarmed by the
~ deficit financing and vast debt needed to sustain an arms- ad,
dicted economy. Rival capitalist currencies were ehallengmg a
dottar fast dropping in value..

The Kennedy brothers came into office with the agenda of
banking capitat and the plans of General James Gavin to com-

bine U.S. Special Forces with indigenous troops, the better.to

" crush rebellion by the poor. It was counter-revolution on the
-~ ¢heap. This was played out in Laos from 1962, where U.S. death

squads murdered 50,000 worker and peasant activists; students -

and mtelhgentsxa "The killing of JFK in a virtual coup d’etat
permitted massive intervention — and profits of $800 billion.
The stakes wefe high. State control was needed o secure them,

The Kennedys, however, were inno way concerned with the
human cost of preserving corporate capitalist rule. Tnrthe sum-
mer of 1965, Robert Kernedy was enlisted by Lyndon Johnson
to facilitate the setting up of the Council of Generals, which

brought Generals Nasution and Suharto from Indonesia to -

. Washington, preparatory to the U.S. organized coup d’etat in
‘Djakarta which unfolded in October 1965.
This author was present in Djakarta, Indonesia when, U.S.

‘naval and air power in place, the generals coordinated by Robert

Kennedy proceeded to butcher nearly one million people in
three months — more ‘than the death toll of two years in
Indochina. -

Those who would romanticize the Kennedy brothers, or the
sector of capital for which they were the spokespersons, only
provide protective cover for the structure of power and a system
which requires assassination, no less than mass murder, to
sustain its rule, This applies, in particular, to those analysts who
claim t¢ be concerned about the roots of political asssassination
in the United States. It reflects nothing so much as the limits of
liberalism when such critics foster expectations and illusions
abotut the political parties of the ruling class in America, let alone
the formal facade of Congress, the purposes of which are to
deflect political energy away from any independent challenge
to corporate capitalist rule.

Every putative governmental investigation — executive or
congressional — has served to ferret out information, data and
contacts of those who challenge officiat lies, the better to intimi-
date critics and to obfuscate and suppress their findings. They
solicit testimony in order to contain it.

S RFK: Ofﬁcmi Murder & Capltahst Rule

Our respons1b1hty is to expose officml mmder as endemle :
and inherent toa capltahstsystem of economy and of classmle -
which s, mcompahble with democratic institations.

The state is the instrament of the rulinig class for managing
and maintaining their control. The intéltigence agencies and the
enforcement arm of this state power; meludmg its pariners in
organized crime; have chiaracterized every administration, sanc-
tioned, directed.and peopled by both the Democratac and Re-

. publican parties.

Stadying the state. terror, of which the execution of the=
Kennedy brothers was: ‘bul the little continuation, has absorbed
huge portions of energy on the part of those who imagine
themselves.opposed to its canse. When we ask, however, “Who

illed Julius Caesar?” do we contend that the murderous maneu-

vers of the rulers of Rome warranted support 1 for one cabal as
opposed to the other? ; i

- Devouring their own, these conflicts among rlval fact;ons
w1tbm the ruling class reﬂect a struggle.over the spoils between
unscrupulous plutocrats —- different in class content.and moral

- purpose from the elimination of such leaders of movements of

workers and the oppressed as Rosa Luxemburg, Leon Trotsky,
Joe Hill, Martin: Luther ng, Pamce Lumumba) Che Guevara

“and Malcolm X.

It is not the crisis which has changed nor the ewl whlch is
new. The real struggle for state power in our country is at root, -

_a profound-class combat between the many and the degenerate

and powerfui few.

Takmg Power

The mass of people m thls country aspxre to somethmg better

~We must build an enormous movement and a political party

based on rank and filé trade unionists. It will encompass the
unorganized, those who work in every walk of life, the greatly
exploited and the vast, overwhelming majority who comprise
the disenfranchised in Amenca Qur task is nothing less than the
transformation. of a state, the present rulers of which will con-
tinue perpetuatly to deploy official terror ‘and widely ‘orches-
trated murder to maintain their rapacious and bicody rule.

©Ralph Schoenman, July 1995
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